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Ερώτηση 
 
Προς: Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
Θέμα: Προσβολή των εσπεριδοειδών της Άρτας από τον Μαύρο Ακανθώδη 
Αλευρώδη 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Ζημιές και απώλεια εισοδήματος αντιμετωπίζουν χιλιάδες παραγωγοί 
εσπεριδοειδών στην Άρτα και σε ολόκληρη τη Χώρα. Αιτία η προσβολή των 
δενδροκαλλιεργειών τους από τον επιβλαβή οργανισμό καραντίνας «Μαύρο 
Ακανθώδη Αλευρώδη» (Aleurocanthus spiniferus). Με την προσβολή τους από 
τον εν λόγω οργανισμό, τα δέντρα αναπτύσσουν τον μύκητα της καπνιάς, ο 
οποίος μαυρίζει τους καρπούς καθιστώντας τους ως μη εμπορεύσιμους.  
 
Για πρώτη φορά ο Μαύρος Ακανθώδης Αλευρώδης εντοπίστηκε στην Ελλάδα 
και συγκεκριμένα στην Κέρκυρα το 2016. Τα τελευταία χρόνια, όμως, 
εξαπλώθηκε και σε άλλες περιοχές της Χώρας. Μάλιστα σύμφωνα με 
δημοσιεύματα το Μπενάκειο Φυτοπαθολογικό Ινστιτούτο (Μ.Φ.Ι.) και η ΔΑΟΚ 
Άρτας επιβεβαιώνουν πως και καλλιέργειες εσπεριδοειδών της ευρύτερης 
περιοχής της Άρτας έχουν προσβληθεί από αυτόν. 
 
Όπως έχει επισημανθεί στον κοινοβουλευτικό έλεγχο, η αντιμετώπιση του 
Μαύρου Αλευρώδη είναι εξαιρετικά δύσκολη. Οι αρμόδιες φυτοϋγειονομικές 
υπηρεσίες και ερευνητικά κέντρα, δεν έχουν καταφέρει να προσδιορίσουν ένα 
αποτελεσματικό πρωτόκολλο αντιμετώπισης του Μαύρου Ακανθώδους. Ενώ 
και οι ψεκασμοί με εντομοκτόνα χημικά φάρμακα δεν έχουν τα αναμενόμενα 
αποτέλεσμα. 
 
Ως αποτέλεσμα, σύμφωνα με ανακοινώσεις του Υπουργείου Αγροτικής 
Ανάπτυξης & Τροφίμων, από το 2021 το Μ.Φ.Ι υλοποιεί ερευνητικό 
πρόγραμμα εξεύρεσης τρόπου βιολογικής αντιμετώπισης του Ακανθώδη 
Αλευρώδη. Τον Απρίλιο του 2024 ξεκίνησε η δοκιμαστική εισαγωγή σε 
οπωρώνες της Άρτας παρασίτου που αποτελεί τον φυσικό εχθρό του Μαύρου 
Αλευρώδη. Παρόλα αυτά, ο Μαύρος Αλευρώδης συνεχίζει να προκαλεί ζημιές 
στις καλλιέργειες και εκατοντάδες παραγωγοί βλέπουν το μοναδικό τους 
εισόδημα να κινδυνεύει. 
 
Κατόπιν αυτών, ερωτάσθε: 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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1. Ποια η εξέλιξη του Προγράμματος του Μπενάκειου Φυτοπαθολογικού 
Ινστιτούτου (Μ.Φ.Ι) στην Άρτα; 

2. Υπάρχει χρονικός ορίζοντας απόδοσης του Προγράμματος; 
3. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο, προκειμένου να 

αντιμετωπιστεί η απώλεια εισοδήματος των εσπεριδοπαραγωγών της 
Άρτας; 

4. Έχουν εκδοθεί οδηγίες προς τους καλλιεργητές για την πρόληψη και την 
αντιμετώπιση των χειρότερων επιπτώσεων του αλευρώδη μέχρι την 
εξεύρεση αποτελεσματικού τρόπου αντιμετώπισής του; 

5. Υπάρχει σχεδιασμός για αξιοποίηση πόρων του Προγράμματος Αγροτικής 
Ανάπτυξης (ΠΑΑ) για την εξεύρεση επιπλέον βιολογικών τρόπων 
αντιμετώπισης του Μαύρου Αλευρώδη Ακανθώδη;  

6. Υπάρχει πρόβλεψη ένταξης των εσπεριδοκαλλιεργειών στη δράση 70-

1.3.2 «Εφαρμογή της μεθόδου παρεμπόδισης σύζευξης των 

εντομολογικών εχθρών των καλλιεργειών (ΚΟΜΦΟΥΖΙΟ)» του 

Στρατηγικού Σχεδίου Κοινής Αγροτικής Πολιτικής της Ελλάδας (ΣΣ ΚΑΠ) 

2023-2027; 
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